
PROČ? (Why?) Protože 

Ivana Rešková 

Učím (I teach) češtinu 

Mám knihu, kávu, vodu 

CZECH VERBS 

-AT 

 DĚLAT MÍT*(irr.) 
(to have) 

SNÍDAT 
(to have 
breakfast) 

HLEDAT 
(to search) 

JÁ dělám mám snídám hledám 

TY děláš máš snídáš hledáš 

ON, ONA dělá má snídá hledá 

MY děláme máme snídáme hledáme 

VY děláte máte snídáte hledáte 

ONI dělají mají snídají hledají 

     

Jak se řekne česky… 

Lékařská fakulta 

Studuju (studovat) medicínu (na lékařské fakultě) v Brně. 

Mám otázku. /máte otázku? 

Doktor-lékař 

Pane doktore! 

Pane profesore! 

Paní profesorko! 

Co znamená…? 

Co snídáš? – Snídám chleba nebo (or) rohlík. 

snídaně F 

Víš, kde je nemocnice? – Ano, vím./ Ne, nevím. 

Musím studovat češtinu každý den! 

Kde bydlíte? Bydlím v Brně na ulici Kamenná. 

Ulice=street 

Mluvíte francouzsky/anglicky/německy/česky? 

Mluvím německy, anglicky a trochu česky. 

Děkuju. -prosím/Není zač 

17/3 



Nevím, hledám, rozumíš, musíte, mluvíš, nerozumím, hledáš, vidíte, musí, mluvíte. 

Úterý (Tuesday) x dům (house) 

 

-ET/ĚT, -IT 

 ROZUMĚT VĚDĚT* VIDĚT MUSET BYDLET 
(live) 

MLUVIT 

JÁ rozumím VÍM vidím musím bydlím mluvím 

TY rozumíš víš vidíš musíš bydlíš mluvíš 

ON, ONA rozumí ví vidí musí bydlí mluví 

MY rozumíme víme vidíme musíme bydlíme mluvíme 

VY rozumíte víte vidíte musíte bydlíte mluvíte 

ONI rozumí ví vidí musí bydlí mluví 

       

       

 

Domácí úkol: 

70/12, 13, 14, 15 

 

 


